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BRMG-0012/KR-I/10/2016 

 

PROTOKÓŁ NR  25-10/2016 
z  posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska, 
które  odbyło  się  23 listopada  2016 r. w  sali  007  
 Nowy  Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 

 
 
Posiedzenie Komisja  rozpoczęła o godz. 15:30 
 

Obecni: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu.  
 

Lista obecności  innych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w  posiedzeniu  uczestniczyło  6 (sześciu)  czyli  
było quorum do podejmowania  prawomocnych decyzji.  

Posiedzeniu  przewodniczył  Radny Kazimierz Koralewski - Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej  Rady Miasta Gdańska,  powitał wszystkich  obecnych, przedstawił   

proponowany porządek  posiedzenia, który stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokółu, a który Komisja przyjęła  bez  uwag, jednogłośnie – 5 głosami za.  

 

Porządek posiedzenia: 
1. Przyjęcie  Protokołu  Nr 24-9/2016  z posiedzenia  Komisji  Rewizyjnej  z  dnia  26 

października 2016r.  
 

2. Kontynuacja – rozpatrzenie skargi Pana X.Y.* z  dnia 28.09.2016r.  na Prezydenta 
Miasta Gdańska dot. pobierania opłat od kierowców za parkowanie w obrębie 
utworzonych stref płatnego parkowania.   

 
3. Rozpatrzenie skargi Pana X.Y* z dnia 20.09.2016r. dotycząca braku działań 

Prezydenta Miasta Gdańska odnośnie niezgodnego z prawem oznakowania miejsc 
postojowych, objętych strefa płatnego parkowania.  

 
4. Rozpatrzenie pisma państwa X.Y.* z dnia 18.09.2016r.  dotyczące prawidłowości 

wydania przez Prezydenta Miasta Gdańska skierowania  do zawarcia umowy najmu 
lokalu komunalnego 

 
5. Zapoznanie się i omówienia bieżącej korespondencji.  
 
6. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska na rok 2017. 
 
7. Sprawy wniesione, wolne  wnioski. 
 



2 

 

PUNKT  1 
Przyjęcie  Protokołu  Nr 24-9/2016  z posiedzenia  Komisji  Rewizyjnej  z  dnia  26 

października 2016r.  
 

Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Otrzymaliście  Państwo  protokół  z  posiedzenia Komisji  Rewizyjnej RMG  - Protokół  Nr 
24-9/2016  z dnia 26 października 2016 r. Czy ze strony Radnych są uwagi do tego 
protokołu?. Nie widzę.  
W związku z tym wnoszę  o przyjęcie go w przedłożonym brzmieniu.  Kto jest za ?  
Za  5 głosy (jednogłośnie). Protokół został przyjęty bez uwag. 
 

 

PUNKT  2 
Kontynuacja – rozpatrzenie skargi Pana X.Y. z  dnia 28.09.2016r.  na Prezydenta 
Miasta Gdańska dot. pobierania opłat od kierowców za parkowanie w obrębie 
utworzonych stref płatnego parkowania.   

 
Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Komisja na poprzednim posiedzeniu wystosowała pismo o dodatkowe informacje. 
Sformułowano cztery dodatkowe pytania, na które otrzymała odpowiedź. W związku z  tym, 
po zapoznaniu się z materiałami, czy jest jeszcze ze strony Komisji oczekiwanie na 
dodatkowe wyjaśnienia. Nie widzę, wobec tego jakie są wnioski w tej sprawie? Po 
przedłużeniu postępowania należy rozważyć zasadność tej skargi. Orzecznictwo jest różne – 
raz malować, raz nie malować miejsc postojowych. 
 

Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
W mojej opinii – tak jak  już rozmawialiśmy na poprzednich posiedzeniach, w związku z  
tym, że wcześniejsze odpowiedzi ZDiZ wskazywały, że w związku niejednolitą linią 
orzecznictwa  nie stosowano rozwiązań we wszystkich miejscach, bo w Gdańsku w strefie 
płatnego parkowania malowane są pasy poziome do oznaczenia miejsc parkingowych.  
Natomiast w części dzielnic nie stosowano po wprowadzeniu nowymi uchwałami takich 
oznaczeń. Z przesłanego materiału, konkretnie z działań podejmowanych szczególnie po 
trzecim wyroku NSA w sprawie stref płatnego parkowania i zaznaczania miejsc parkingowych 
białych linii poziomych, to te działania zostały podjęte  i są kontynuowane w oparciu o 
spotkania dzielnicowe w dzielnicach, związane  z wypracowaniem konsensusów dotyczących 
malowania i oznaczenia tych miejsc. Dlatego, gdybyśmy mieli sytuacje taką, że po tych 
trzech wyrokach, które zapadały, Prezydent i ZDiZ byłby opieszały, no to rzeczywiście 
moglibyśmy rozpatrywać  zasadność takiej skargi. Natomiast okres wdrożeniowy jest na tyle 
krótki, że  wnioskowałbym, żeby tą skargę oddalić.  
Chciałbym jeszcze dopytać Pana Dyrektora, kiedy są planowane przygotowania do 
malowania tych miejsc. Czy od przyszłego roku,  czy jeszcze w okresie zimowym, czy zima 
utrudnia to postępowanie. 
  
Mieczysław Kotłowski – Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni  
Przygotowania już trwają, bo to są projekty organizacji ruchu, które są praktycznie 
zrobione dla wszystkich stref płatnego parkowania. Ponieważ wprowadzenie dodatkowego 
oznakowania w postaci oznakowania poziomego, podkreślę jeszcze  raz pionowego bo są  
to dwa różne oznakowania, to w pewnym sensie wpływa to na oczekiwania mieszkańców 
poszczególnych dzielnic związane z dostępem przez nich do miejsc postojowych, za które 
płacą abonament mieszkańca, ruszyła  fala konsultacji z poszczególnymi mieszkańcami.   W 
listopadzie odbyła się już jedna konsultacja, a planowane są dwie. W pozostałych 
dzielnicach  również i po uzyskaniu ewentualnych uwag z rad dzielnic ten projekt został 
skorygowany w części, a może  w ogóle nie.  
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Fizyczna realizacja tego zamierzenia  z przyczyn pogodowych, z technologicznego punktu 
widzenia, tak naprawdę możliwa jest dopiero na wiosnę.   
 

Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Dziękuję.  Czy są jeszcze pytania? 
  
Piotr Walentynowicz – członek Komisji 
Ja nie zmieniłem swojej opinii  od ostatniego posiedzenia. Uważam, że skarga jest 
zasadna, ponieważ to, o czym mówimy odnosi się do przyszłości, a skarga dotyczyła 
obecnego stanu. Nie będę  rozwijał więcej tematu, bo ostatnio było  powiedziane.  
 

Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Jest wniosek o uznanie skargi za niezasadną. Jest to wniosek najdalej 
idący, w związku z  tym głosujemy go w pierwszej kolejności.  
Kto z Państwa radnych jest za tak sformułowanym wnioskiem za uznanie skargi za 
bezzasadną   - za   3  głosy 
Kto jest „przeciwny”   - 2 głosy, 
Kto się „wstrzymał”    - 0 głosów.  
Wniosek przeszedł, w związku z tym skarga została uznana za niezasadną. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku. 
 
 

PUNKT  3 
Rozpatrzenie skargi Pana XY* z dnia 20.09.2016r. dotycząca braku działań Prezydenta 
Miasta Gdańska odnośnie niezgodnego z prawem oznakowania miejsc postojowych, 
objętych strefa płatnego parkowania.  

 
Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Pan Michalski napisał skargę do Wojewody  Pomorskiego na Wojewodę Pomorskiego, ale 
zaznaczył, że w części łamane jest prawo przez Miasto Gdańsk na szkodę dobra 
publicznego i pobierane są nielegalnie opłaty za parkowanie. Uzasadnienie w zasadzie 
casus sprawy  jest taki sam jak  rozpatrywany w punkcie poprzednim. Otrzymaliśmy, na 
wniosek Komisji, wyjaśnienia. One są właściwie lustrzane, jeśli chodzi o wyjaśnienia do 
poprzedniego wniosku. W związku z  tym, czy ze strony Komisji są jakieś pytania, wnioski?    
 
Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To jest analogiczna sprawa i myślę, że w tej sytuacji nie pozostaje nic innego jak  w 
przypadku  poprzedniego wniosku i też wnioskuje o odrzucenie tej skargi, czyli uznanie jej 
za bezzasadną, z tym samym uzasadnieniem, jakie mówiłem w przypadku  pierwszej 
skargi.  
 

Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej pytań, wobec tego przystępujemy do głosowania 
wniosku.  
Kto z Państwa radnych jest za uznaniem skargi za bezzasadną?  
„Za”  - 4 głosy 
 Kto jest „przeciwny”   - 2 głosy, 
Kto się „wstrzymał”    - 0 głosów.  

W związku z tym skarga została uznana za niezasadną.  
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku. 
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PUNKT  4 
Rozpatrzenie pisma państwa X.Y* z dnia 18.09.2016r.  dotyczące prawidłowości 
wydania przez Prezydenta Miasta Gdańska skierowania  do zawarcia umowy najmu 
lokalu komunalnego 

 
Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Otrzymaliśmy informację od Prezydenta w tej sprawie. Jest  tutaj obecna Zastępca Dyrektora 
Wydziału Gospodarki Komunalnej i poproszę  o opinię w tej sprawie.  
 
Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Przejrzałam te dokumenty i żadnych nieprawidłowości w rozpatrzeniu wniosku nie znalazłam. 
Jak w piśmie skierowanym do Komisji  Pan Prezydenta napisał, że  wniosek  X.Y. * został 
rozpatrzony w trybie szczególnym. Pierwotnie został rozpatrzony odmownie biorąc pod uwagę 
fakt, że wnukowie nie wstępują w stosunek najmu z mocy ustawy. W związku z tym wniosek 
ten w tym czasie nie został  rozpatrzony. W późniejszym terminie po negatywnym rozpatrzeniu 
wniosku Państwo ci złożyli odwołanie, z którego wynikało, że  zamieszkiwali wspólnie z 

dotychczasowym najemcą  panią X .Y.*  ".............."  
Pan Prezydent nie znalazł tutaj żadnych nieprawidłowości w rozpatrzeniu wniosku. W 
normalnym trybie, tryb szczególny jest również poddawany kontroli i opinii Komisji Polityki 
Gospodarczej Rady Miasta Gdańska. W tej chwili każda sprawa rozpatrywana w trybie 
szczególnym jest  kierowana do Komisji, aby swoim okiem spojrzała na sposób rozpatrzenia.   
Tutaj, w moim przekonaniu jest to swoisty spór rodzinny, natomiast podnoszony przez  
państwa  X.Y*  zarzut, że posiada nieruchomość „……” nie ma żadnego wpływu, bo zgodnie z 
ustawą o ochronie praw lokatorów własności nie można posiadać w tej samej miejscowości, 
czyli w tym przypadku konkretnie w Gdańsku. Ponadto nie jesteśmy w stanie sprawdzić, że 
ktoś posiada jakąś własność na świecie. My takich instrumentów nie posiadamy.  
 
Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Pismo pani X.Y. dotyczy prawidłowości wydania przez Prezydenta Miasta Gdańska skierowania  
X.Y. do zawarcia umowy najmu lokalu komunalnego. Z przeprowadzonej procedury kontrolnej 
wynika, że skierowanie wydano prawidłowo.  

Ustalenie: 
Komisja  udzieli pisemnej odpowiedzi  Pani X.Y.* , że przedmiotowe  skierowanie  
zostało wydane prawidłowo i  zamyka  postępowanie na tym etapie.  W załączeniu 
prześle   pisemne wyjaśnienie Prezydenta  z dnia  9.11.2016r.   
 

Powyższe ustalenie Komisja przyjęła jednogłośnie – 6 głosami za.   
 
 

PUNKT  5 
Zapoznanie się i omówienia bieżącej korespondencji.  

 
Brak  korespondencji. 

 

PUNKT  6 
Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska na rok 2017. 

 
Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 
Wiadomo, że w II kwartale kontrolujemy obligatoryjnie wykonanie budżetu.  
Proszę o propozycje kontroli w  pozostałych  terminach. 
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Komisja zgłosiła  tematy kontroli:  
III kwartał.  Kontrola sprzedaży nieruchomości komunalnych i gruntów w latach 2015 – 
2016. Kontrola przeprowadzona zostanie w Wydziale Skarbu i Wydziale Gospodarki 
Komunalnej. 
IV kwartał. Kontrola wybranych jednostek w zakresie gospodarowania środkami 
finansowymi.  
 

Komisja   zastanowi się  nad  innymi kontrolami, które  zamierza przeprowadzić  przyszłym 
roku i wraz z w/w  zawrze  w projekcie  uchwały  na najbliższym posiedzeniu Komisji, 
przedłoży Radzie Miasta  do procedowania na sesji grudniowej.  
 

PUNKT  7 
Sprawy wniesione, wolne  wnioski. 
 
W tym punkcie nie zgłoszono  żadnych j spraw, w związku z czym przewodniczący Komisji  
Kazimierz Koralewski  stwierdził wyczerpanie porządku  obrad  i zamknął posiedzenie. 
 
Posiedzenie zakończono – godz.16:00  
 
 
                                                                             Przewodniczący  

                                                                      Komisji Rewizyjnej RMG 

 

                                                                         Kazimierz Koralewski  

 

Protokół sporządziła: 

 

Bogusława Pieklik 

Biuro Rady Miasta Gdańska  

 

* anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97. o ochronie danych 

osobowych: Dz.U. 1997 nr 133 poz. 883 z późniejszymi zmianami.  

 
".............."  - ochrona danych osobowych: Dz.U. 1997 nr 133 poz. 883 z późniejszymi 

zmianami. 

 

 


